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In dit stukje vragen we graag uw aan-
dacht voor een paar onderwerpen op 
het terrein van het veldwerk. Om met 
goed nieuws te beginnen: voor de jaar-
rondtellingen in de Hekslootpolder is 
intussen een coördinator gevonden. De 
Veldwerkcommissie is blij dat er zich 
nu hiervoor iemand heeft gemeld en 
wenst haar hierbij veel plezier en suc-
ces.
En nu maar hopen dat voor het andere 
‘Hekslootprobleem’ (de BMP-inventari-
satie) ook nog een oplossing gevonden 
mag worden. Voor dit jaar is het nu wel 
te laat; het broedseizoen van de weide-
vogels is intussen wel zo’ n beetje voor-
bij. Maar wellicht kan dan in 2018 de 
jarenlange reeks inventarisaties toch 
weer opgepakt worden.

Een inventarisatie die in ieder geval wel 
succesvol verloopt, is de broedvogelin-
ventarisatie van het Westelijk Tuin-
bouwgebied. Het KNNV heeft daar in 
2016 een grote inventarisatie van de 
flora en fauna gedaan. De Vogelwerk-
groep zou daarin de vogels voor haar 
rekening nemen. Helaas slaagden we er 
het vorig jaar niet in hiervoor mensen te 
vinden. Dit jaar gaat dat gelukkig wel 
lukken. Een tweetal ‘eigen’ cursisten 
van de vervolgcursus, een cursusleider 
en twee leden van de veldwerkcommis-

sie hebben deze BMP inventarisatie en 
de uitwerking daarvan op zich geno-
men. Het is de bedoeling dat een ver-
slag hiervan later ook in de Fitis ver-
schijnt. Mogelijk lukt het ook een 
vergelijking te maken met de uitkomst 
van een gelijksoortig onderzoek dat in 
2003 heeft  plaatsgevonden.

Dan nog graag nog uw aandacht voor 
de Koekoek. U wist het waarschijnlijk 
al: 2017 is het Jaar van de Koekoek. 
Het aantal koekoeken neemt al decen-
nialang in aantal af. Dat lijkt ook het 
geval te zijn in onze regio. Waarom pre-
cies weten de onderzoekers niet. En 
daarom gaan dit jaar Sovon Vogelon-
derzoek Nederland en Vogelbescher-
ming Nederland proberen op deze vraag 
een antwoord te krijgen. Dat doen ze 
onder andere door zoveel mogelijk aan-
dacht voor deze interessante vogel te 
vragen. 
Nu is het aardige dat iedereen de Koe-
koek wel kent en dat deze vogel ook bij 
ons nog heus wel gezien kan worden. 
Toegegeven: we horen hem vaker dan 
dat we hem zien, maar met wat extra 
moeite krijgen we deze vogel wel in 
beeld. En wanneer dat dan lukt, kun-
nen we misschien ook een bijdrage aan 
het onderzoek leveren. Vogelaars die in-
ventarisaties doen zullen hun gegevens 
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zeker doorspelen, maar ook losse waar-
nemingen kunnen heel waardevolle 
aanvullingen zijn. Geef daarom zoveel 
mogelijk waarnemingen van Koekoeken 
door via Waarneming.nl. Dat geeft in ie-
der geval een beter beeld van de ver-
spreiding van deze soort. Maar mogelijk 
kunt u er ook nog bij vermelden of het 
om een mannetje of een vrouwtje ging 
of dat u misschien de bruine vorm ge-
zien hebt. Het Sovon heeft trouwens 
een leuke determinatiekaart ter be-
schikking. Hiervoor en voor nog meer 
informatie kunt u het best even kijken 
op de site van SOVON: 
www.sovon.nl/nl/jaarvandekoekoek

Verder nog een verzoek van de Natuur-
beschermings- en de Veldwerkcommis-
sie.  Velen van u doen wel eens een 
rondje om het Kennemermeer, soms in 
combinatie met een bezoek aan de 
Zuidpier.  De combinatie van duin, wa-
ter en struikgewas levert daar namelijk 
altijd wel wat leuks op vogelgebied op. 
Maar, we moeten nu wel even opletten. 
De gemeente Velsen heeft grote plannen 
met IJmuiden aan Zee. En dat kan heel 
makkelijk ten koste van de natuur in 
dat gebied  gaan. Het lijkt ons daarom 
verstandig nog maar eens een extra  
inventarisatie te doen van de flora en 
fauna in dat gebied, in samenwerking 
met de Vrienden van het Kennemer-
strand. Hoewel het broedseizoen intus-
sen al op zijn eind loopt, kunt u ons 
toch nog van dienst zijn met aanvullen-
de informatie. Meldt u alstublieft iedere 
waarneming die mogelijk kan wijzen op 
het broeden van vogels rond het meer. 
Zingende vogels, vogels met voer of mis-
schien ziet u zelfs jongen. Ook waarne-
mingen die u al eerder deed of die u al 
hebt gemeld maar die u nog kunt aan-
vullen: allemaal welkom. Het liefst zien 
we dat u dit alles via Waarneming.nl 
invoert. En dan graag met de pointer zo 
nauwkeurig mogelijk op de plaats waar 

u de waarneming deed. Maar, wanneer 
u nog niet bekend bent met deze  
methode, dan is een mailtje met uw 
waarneming aan de Veldwerkcommis-
sie (m.j.abrahamse@ziggo.nl) natuur-
lijk een goed alternatief.

En tenslotte nog dit : Kort geleden kreeg 
de Veldwerkcommissie van één van 
onze leden de vraag of het gebiedje aan 
de Fuikvaart in Haarlem geïnventari-
seerd wordt. Dat blijkt namelijk ook een 
heel leuk en waardevol stukje te zijn. 
De Veldwerkcommissie moest het ant-
woord schuldig blijven. Zoiets gebeurt 
helaas wel vaker. En dat is jammer, 
want voor onze commissie, en zeker 
voor de Natuurbeschermingscommis-
sie, is het erg belangrijk dat we op de 
hoogte zijn van waar in ons werkgebied 
geïnventariseerd wordt. Wanneer er-
gens een natuurgebiedje in de knel 
dreigt te komen en deze laatste com-
missie zou daar werk van willen maken, 
is het natuurlijk erg belangrijk, wan-
neer we kunnen beschikken over recen-
te gegevens. Ze vormen namelijk de on-
misbare ondersteuning van iedere actie 
tot behoud van een waardevol gebied.
Onze oproep is daarom: wanneer u  
beschikt over inventarisatiegegevens 
betreffende een bepaald gebied en dat 
is mogelijk niet bij de Veldwerkcommis-
sie bekend, wilt u dat dan aan ons 
doorgeven?

Veel plezier in het veld !

■ Rino Abrahamse


